

# Møtereferat

**Møte:** AU Nord

**Tid/Sted:** Mandag 25. april kl 11.00 – 14.00 – Teams

**Til stede:** Bjørn Arne Skoglund, Ola Johansen, Sverre Hågbo, Bente Børsheim, Sissel H. Johansen, Håvard Knygh, Sunniva Skogan, Merethe Sund, Christer Skreslett, og Magne Trondmo.

**Forfall:**

**Kopi til:** Varamedlemmer AU, Tor Olav Brandtzæg

**Referent:** Magne Trondmo

Malvik 27.04.2022

Sak nr.	Emne	Ansvar
1	<b>Referat fra forrige møte</b>  Ingen kommentarer	
2	<b>Orientering fra styret</b>  Merethe orienterte fra styremøtet 4. april  <u>Spørsmål/kommentarer:</u> <ul style="list-style-type: none"><li>• Gjøres det noe i Nord mht. innsparinger knyttet til energikostnader?</li><li>• Hvordan kan AU følge med på hvor vidt saker som er spilt inn til styret/årsmøtet faktisk følges opp, og hva som er status?</li></ul>	
3	<b>Orientering fra tilførsel/rådgivning</b>  <u>Christer orienterte:</u> <ul style="list-style-type: none"><li>• Mange gode fagmøter på flere dyreslag de siste ukene.</li><li>• Kåringsrunden (storfe) har gått bra og er på det nærmeste ferdig.</li><li>• Laget en del driftsplaner</li><li>• Jobber fortsatt med å lande ny rådgiverstilling lengst nord</li><li>• Går mot et smågrisunderskudd i Nord – trolig varig. Er utfordrende. Liten interesse for bygging til smågrisproduksjon.</li><li>• Overskudd av ikke-avvent kalv. Sliter med å finne nok kjøpere</li><li>• Livdyr/føringsdyr – ikke gode nok merkerutiner. Jobber med det</li><li>• Stabilt mht. tilførsler.</li><li>• Bra aktivitet blant rådgiverne</li><li>• Må vurdere å «garantere» et ukenummer mht. tidligslakting lam</li></ul> <u>Spørsmål/kommentarer:</u> <ul style="list-style-type: none"><li>• 2 store melkeprodusenter i Finnmark legger ned nå</li><li>• God informasjon før småfeseongen vil trolig gi bedre forutsetninger før at vi får inn tilstrekkelig med lam på de tidligste slakteukene.</li></ul>	
4	<b>Orientering fra fagutvalg/ansvarskretser/landbruksråd</b>  Håvard (gris): <ul style="list-style-type: none"><li>• Har møte i fagutvalget neste onsdag</li></ul> Sverre (storfe): <ul style="list-style-type: none"><li>• Omsetning av kalv</li><li>• Telledatoproblematikk</li><li>• Fysisk møte i slutten av mai</li></ul>	

Sunniva (småfe):

- Mange nye i fagutvalget
- Vedtatt prisløype
- Totalmarked
- Fysisk møte i juni

Sissel (egg):

- Overproduksjon et sentralt tema. 2 runder med førtidsslakting i 2022.
- Orkla synes det er blitt dyrt med egg fra frittgående, og lurer på om det er muligheter for å skaffe billigere egg fra burhøns
- Kostnadsøkninger

Bjørn-Arne

- NNLR skal ha møte med stortingsrepr. Fra Nord-Norge denne uka

Spørsmål/kommentarer:

- Viktig at det gjøres en skikkelig runde rett etter jordbruksforhandlingene der man synliggjør effekt mht. kalv

---

## 5 Oppsummering RU-møtet og årsmøtet

**RU-møtet**

- Godt møte – god stemning
- Godt foredrag fra K Hoff i Norsk Landbrukssamvirke
- Blir veldig hektisk med dagsmøte – lite tid til diskusjon og toveiskommunikasjon

Oppfølgingssaker?

- Kadaverordning Finnmark
- 2 dagersmøter
- Utmerkelse alle dyreslag, jfr ROS. Tas videre i det enkelte fagutvalg

Dyreslags  
repr.

**Vedtak:**

AU skrive brev til styre/adm og anbefaler 2 dagers RU-møter både høst og vår

Bjørn-  
Arne

**Årsmøtet**

- Representasjon fra Nord i årsmøter framover
  - AU anser det naturlig at den/de som velges som årsmøteutsendinger fra Nord – utenom AU-repr. – er noen som har andre tillitsverv (f. eks vararepr. til AU eller kretsledere)
  - Det er pr. nå kun 4 varautsendinger til årsmøtet fra Region Nord. AU mener antallet varautsendinger fra Nord bør økes med f. eks 2 stk ved neste valg.
  - Leder i regional valgkomité inviteres med på neste AU-møte.

Magne

---

## 6 Oppfølging av kretsutvalg – planer for høsten

AU ønsker å gjennomføre Teams-møte med kretsutvalgene 19. sept kl 20.00.

---

## 7 Oppfølgingssaker

Kadaverordning Finnmark

- Det kan bli utfordrende å få til en ordning i retning av det som ble skissert i RU-møtet.
- Christer gikk gjennom noen foreløpige vurderinger.
- Christer og Bjørn-Arne jobber videre med dette, og snakker med kretslederne i Finnmark.

#### Gilde Nord-Norsk

- Siste dialogmøte som Bjørn-Arne deltok i var ganske positivt.
- Det jobbes videre med saken – nytt møte medio mai.

Christer/  
Bjørn-  
Arne

---

### 8 **Hvordan gjøre rådgivningen bedre?**

#### Ola innledet:

- Utfordrende å få tak i folk til å ta rådgiverjobber
- Vi har rådgivere som jobber med mye av det samme i flere organisasjoner (Nortura, TINE, FKA, NLR, m.v.)
- Kan vi være proaktive i f.t. hvordan vi skal rigge rådgivningen i framtida? Hvordan vil vi ha det? Hvordan kan vi forbedre dagens opplegg?
- Skal AU foreta seg noe? Skal Bjørn-Arne ta dette videre i NN Landbruksråd?

#### Spørsmål/kommentarer:

- Tine har stort sett betalingstjenester. Det samme har NLR. I Nortura har vi gratis rådgivning.
- De som i første rekke trenger rådgivning, er gjerne de som ikke ber om rådgivning. Og som kanskje heller ikke har mulighet til å evt. betale for rådgivning.
- Rådgiverne i Nortura har veldig mange oppgaver som ikke er direkte rådgivning – men mere adm. oppgaver. Rett og slett bindeledd mellom bonde og Nortura. Det vil merkes dersom disse stillingene/personene forsvinner.
- Det er vel en form for nasjonal samarbeidsavtale mellom Tine og Nortura?
- Psykisk helse er noe vi må ha fokus på – kan gjerne ha samarbeid på dette området. Krise-/beredskapsgrupper? Det pågår prosjekter rundt dette i enkelte kommuner.

AU hadde en bred diskusjon rundt dette i møtet, uten at det ble foretatt en tydelig konklusjon om veien videre. Det hadde vært fint om eierne kunne uttalt seg om hvor vidt det er ønskelig at AU engasjerer seg videre i dette. Dette settes derfor opp som sak på Teams-møtet med kretsutvalgene i september.

---

### 9 **Ansvarskretser**

AU gikk gjennom oppsettet og foretok ny fordeling

Magne sender ut oppdatert oversikt.

Magne

---

### 10 **Eventuelt**

Ingen saker på eventuelt

---